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Onderwerp: proces COVID-19-boostervaccinatie 

Geachte minister, 

Nederland heeft inmiddels twee jaar met de COVID-19-pandemie te maken. In deze periode 
zijn verschillende varianten van het SARS-CoV-2-virus opgekomen, met een verschillende mate 
van besmettelijkheid en ziekmakend vermogen. Het is de verwachting dat het SARS-CoV-2-
virus voorlopig nog onder ons zal blijven. Sinds eind 2020 zijn er verschillende vaccins 
beschikbaar gekomen die bescherming bieden tegen het virus. Het doel van vaccinatie is 
primair om ernstige ziekte en sterfte te voorkomen. De huidige vaccins bieden over het 
algemeen een goede bescherming tegen symptomatische infectie, alsmede tegen ernstige 
ziekte en sterfte. Een groot deel van de Nederlandse bevolking heeft inmiddels een primaire 
vaccinatieserie gehad. Sinds het najaar van 2021 worden boostervaccins aangeboden, omdat 
de bescherming door de vaccins in de loop van de tijd afneemt. Op 28 januari jl. heeft u ons om 
advies gevraagd over het nut en de noodzaak van het aanbieden van een additionele 
boostercampagne (tweede booster) tegen COVID-19.  

Zoals u in uw Kamerbrief van 8 februari 2022 schetst, zijn we in een ‘nieuw tijdperk’ van de 
pandemie aangekomen, waarbij er wordt gestreefd naar een duurzame aanpak. Dit lijkt mogelijk 
doordat de omikronvariant, die op dit moment dominant is, besmettelijk maar minder 
ziekmakend is dan eerdere varianten van het virus. Ook is er steeds meer bekend over de mate 
en duur van bescherming van vaccinatie binnen verschillende groepen. Met de vergaarde 
kennis zal er met meer flexibiliteit ingespeeld kunnen worden op gerichte bescherming van 
bepaalde groepen op momenten dat specifieke virusvarianten en ontwikkeling van de pandemie 
daartoe aanleiding geven. Derhalve werkt de Gezondheidsraad de komende weken aan een 
afwegingskader voor verdere inzet van COVID-19-vaccins. 

Het advies waarin afgewogen wordt of er in de huidige golf noodzaak is om de bescherming 
van bepaalde groepen te verbeteren, komt op korte termijn. In dit advies zijn de meest recente 
gegevens verwerkt over de terugloop van effectiviteit van vaccins en het additionele effect van 
boostervaccinatie. 

Met vriendelijke groet, 

prof. dr. B.J. Kullberg, 
voorzitter 

Aan de minister van Volksgezondheid, Welzijn en Sport 




